
Vergadering Departement Scheidsrechters 
Aanwezig: Toon De Lange, Tom De Rouck, Johnny Jacobs en Ludo Sempels  

Verontschuldigd: Rudi De Reu 

Op uitnodiging: Koen Umans, Cor Van Echelpoel en Wouter Van Hoorne 

 

Datum: 2024-03-02 Van: 10.00 uur Tot: 13.00 uur 

Plaats: KAA Gent Arena 

Goedkeuren verslagen (WG Evaluaties, zie bijlage) 
Verslag werd al goedgekeurd, over de verslagen van de WG Evaluaties geen opmerkingen ontvangen, 

dus goedgekeurd.  

Kennismaking met Wouter Van Hoorne en zijn taken als Official Manager 
Bedoeling is om een beleidsplan 2025 - 2028 officials uit te werken tegen half maart en dit mee te 

nemen naar de daaropvolgende vergadering van het BO (Bestuursorgaan). Het beleidsplan zal gaan 

over structuur, instroom, begeleiding, professionalisering, holistisch beleid, synergie met andere 

groepen … 

In het beleidsplan zullen ook de RA aan bod komen. Wouter gaat hier ook mee aan de slag. 

Er wordt gewerkt aan een kledijlijn voor de officials. Die zou moeten klaar zijn tegen de AV’s van de 

scheidsrechters. 

Een jaarplanning opmaken is ook één van de doelstellingen. Idealiter zou het goed zijn dat alle data 

van AV’s, clinics, speciale evenementen … voor het seizoen gekend zijn. Zo kunnen de officials 

hiermee rekening houden bij het maken van hun planning. 

De data en de locaties van de AV’s liggen bijna vast. De aanzet is gegeven en er moet alleen nog 

bevestiging komen van een paar locaties. De vergaderingen gaan door tijdens de laatste week van 

augustus en de eerste week van september. 

Onkostennota’s: de drivers van de verschillende werkgroepen krijgen de onkostennota’s binnen, 

controle ze en maken een samenvatting. Dit alles sturen ze door naar Wouter. Wouter zal dan alles 

wat hij binnen kreeg samen brengen en doorsturen naar Kurt Verspecht. Kurt moet dan nog alleen 

de betalingen doen. Dit alles moet in orde zijn tegen de 15de van de daaropvolgende maand.  

Voor het ogenblik ontbreken we heel wat data of zitten die data verspreid in verschillende 

platformen of bij verschillende personen. Hierdoor zijn er weinig of geen gegevens over uitstroom, 

instroom, noden … Bedoeling is dat de data weldegelijk beschikbaar is door heel de structuur van de 

verschillende delen binnen Basketbal Vlaanderen aan te pakken. 

Komt er bij het herwerken van het informaticaplatform(en) ook een nieuw aanduidingssysteem? 

Voorlopig is men bij Basketbal Vlaanderen over alle departementen heen nog bezig met de analyse 

van de huidige situatie en aan het kijken wat de toekomstige noden zijn. Ook het 

aanduidingssysteem zal onder de loep genomen worden.  

De aanduiders dringen er nog eens op aan om in het huidige systeem de mogelijkheid in te bouwen 

om een reeks te blokkeren voor een scheidsrechter. Zo weten de aanduiders onmiddellijk wie ze niet 

mogen aanduiden voor bepaalde wedstrijden in een reeks. Koen denkt dat dit doenbaar is. Toon 

stuurt de vraag door naar Wouter die dit zal opnemen met de programmeurs.  



Wouter neemt ook contact met RefAssist om te zien wat zij aanbieden. Johnny stuurt de gegevens 

van die firma door naar Wouter. 

Een vergoeding of een debat erover voor de leden van de verschillende werkgroepen blijft uit. Koen 

zal dit op de agenda plaatsen van de volgende vergadering van het BO en zal het DS tegen 7 april op 

de hoogte brengen van de genomen beslissingen. 

Vanuit Basketbal Vlaanderen heeft men er de voorkeur aan om vanaf nu de term official te 

gebruiken. 

Verslaggeving vanuit de werkgroepen 
Werkgroep evaluaties 

Uitgesteld naar de volgende vergadering. 

 

Werkgroep vorming 

De rest van de planning is vorm aan het krijgen: stage kandidaat landelijke (2x), clinics, terugkomdag 

… liggen zo goed al zo goed als vast. 

Tom stuurt de data voor de kandidaat landelijke scheidsrechters zo vlug mogelijk door naar de 

geselecteerde scheidsrechters. 

Voor volgend seizoen liggen er ook al cursussen vast. 

Voor het FRP werden de nodige afspraken gemaakt en staan er nog drie activiteiten op het 

programma. 

De organisatie voor het summercamp is lopende. Er wordt gekeken of er nog andere zaken kunnen 

gebeuren op het summercamp zoals een stage landelijke scheidsrechters, een stage scheidsrechters 

top division … Wel goed bewust zijn dat de competitie het weekend nadien zal starten waardoor er in 

dat weekend vermoedelijk een aantal bekerwedstrijden zullen liggen. 

Is er een aparte vergadering/stage voor landelijke scheidsrechters nodig of wenselijk? Bespreken op 

de volgende vergadering van de werkgroep.  

Herkansing fysieke testen: Wouter zoekt naar twee locaties waar eind september, begin oktober de 

herkansingen kunnen doorgaan. 

 

De Werkgroep Vorming zal zo snel mogelijk samen komen om alles eens te bespreken. 

 

Aanduidingen 

YO+ zouden zich meer beschikbaar moeten zetten. De beschikbaarheid blijft heel laag. 

Er zijn wel al een aantal YO+ die de overstap gemaakt hebben naar official. 

Voor de heren en dames wedstrijden van de beker van Vlaanderen zal er een wedstrijdcommissaris 

aangeduid worden. 

Bespreken scheidsrechters en voorvallen tijdens wedstrijden 
Vraag van het departement competitie om geen opmerking meer op het DWF te noteren als een 

wedstrijd later moet starten omdat de vorige wedstrijd uitgelopen is. Uitzondering: als de vertraging 

het gevolg is van administratieve slordigheden van één of beide ploegen. Het Departement 

Competitie kan dit dan opvolgen en bij herhalingen contact nemen met de desbetreffende clubs. 

Mail van een club i.v.m. aanduidingen. Zie ook het verslag DS 30/09 voor de procedure van de 

aanduidingen. Het is belangrijk dat officiële aanduiders en de aanduiders in de club (soms RA) niet in 

elkaars vaarwater komen.  



In principe zijn er geen officiële aanduidingen meer na woensdag. De ankerpunten nemen contact op 

met de clubs om duiding te geven als er nog wijzigingen na woensdag plaatsvinden. 

Doorgestuurde mail Johnny 24/02 i.v.m. vragen club over intern reglement, oa. art. 201. 

Verduidelijkingen en aanpassingen in het intern reglement moeten zijn vragen oplossen. 

Meerdere incidenten op wedstrijden zonder verslag of ingrijpen bv. mensen uit de zaal laten zetten.  

Nog eens oproepen om tijdig in te grijpen en als het nodig is verslagen te maken!  

Mail van een club i.v.m. het niet begeleiden van de refs bij het maken van een voorbehoud door die 

club.  

Nog even in de nieuwsbrief zetten dat de scheidsrechters aan de clubs duidelijk moeten maken waar 

ze hun voorbehoud/protest moeten noteren. 

Verslag kleedkamer moet nu naar de juridische raad gezonden worden en niet meer naar de 

secretaris van het DS. Dit liet de bondsprocureur weten. We vragen ons af wie deze beslissing 

genomen heeft, met welke bevoegdheid en of dit geen te grote financiële gevolgen zal hebben voor 

de clubs. Wouter neemt dit mee en klaart dit uit. 

Wie geeft les aan de Vlaamse Trainingsschool als het gaat over het reglement?  

In het verleden hebben volgende personen dit al gedaan: Johnny, Geert, Frank Van Meel, Herman, 

Farrah en Thomas. Wij weten voor het ogenblik niet wie dit nu nog doet en of diegenen die les geven 

ook geschikt zijn om dit te doen. Wouter zal informeren hoe de contacten verlopen en we zullen in 

de toekomst criteria uitzetten waaraan de lesgevers moeten voldoen. 

Vergoedingen scheidsrechters digitaal betalen via bijvoorbeeld Payconiq?  

Voor ons kan dit zeker maar de scheidsrechters hebben het laatste woord hierover. Wensen ze nog 

een betaling in contanten dan moet de club hieraan voldoen. Binnen een aantal jaren moeten we 

best gaan naar een digitaal systeem en cash betalingen uitsluiten. 

Er kwamen heel wat positieve reacties op het bericht namens het DS over de gebeurtenissen te 

Willebroek. Het DS wil de ankerpunten extra bedanken voor de inspanningen die ze gedaan hebben 

de uren en dagen na het voorval.  

Hopelijk blijven zo’n incidenten uit maar mocht dit nog eens gebeuren dan moet er een plan van 

aanpak klaarliggen. Wouter neemt dit ook mee. 

Andere onderwerpen werden intern besproken. 

Overlopen intern reglement deel competitie 
Enkele wijzigingen dringen zich op om het intern reglement te laten overeenkomen met de huidige 

situatie. De voorstellen tot wijziging werden overlopen.  

Tom stuurt alle besproken items door naar Wouter die dit op zijn beurt zal doorgeven voor 

bespreking en wijziging op de AV van Basketbal Vlaanderen in mei. 

Overlopen document "Richtlijnen BVL Officials 2024-2025" 
Uitgesteld tot de volgende vergadering. 

Varia 
Bij het overlijden van Fernand Baerts willen we zijn familie en vrienden veel sterkte toewensen.  
 
Cor zal geen deel meer uitmaken van het DS maar komt op uitnodiging. 



 
Volgende vergadering: 4 mei 2024  
 

Cor Van Echelpoel Tom De Rouck 

Voorzitter Secretaris 

 

  



Verslag Werkgroep Evaluatie   
06/12/2023 

  
Aanwezig: Hugo Janssens, Dirk Debbaut, Philipe Smetcoren, Stijn Verstichelt, Cor Van Echelpoel, Paul 
Coppens, Johnny Jacobs, Toon De Lange, Kirsten Poffé 
Verontschuldigd: Tom De Rouck, Frank Vandenbosch, 
Afwezig: / 
 
  
Agenda/ Te bespreken punten:  

Verslag vorige vergadering 

Verslag werd aanvaard 
 

Verslag DS 

Goede communicatie en afspraken dienen steeds gemaakt te worden tussen de verschillende 

werkgroepen.  

Lijst van Silver referees overlopen 

Uitgesteld naar de volgende vergadering → Deze zal nagekeken worden per provincie door 

verschillende leden van de werkgroep. 

Bespreking Evaluaties  
Op basis van alle Evaluaties zijn 13 scheidsrechters gepromoveerd naar een hoger niveau. Paul zal 

deze allen contacteren met het nieuws.  

Evaluatie/ Opvolging YO+ (procedure bespreken) 

Bedoeling: PDN (nieuwe scheidsrechters) zullen een peter/meter krijgen waarmee zij/hij zeker 3 

wedstrijden zal fluiten. 

De YO+ scheidsrechters zullen in eigen club aangeduid worden samen met een officiële 

scheidsrechter. Deze zal een link krijgen om een begeleiding op te stellen voor de YO+ 

scheidsrechter. Het is belangrijk op te merken dat het geen verplichting is om een begeleiding op te 

stellen.  

De opvolging van deze verslagen zal gebeuren door de werkgroep evaluatie.  

Per vergadering zullen deze begeleidingen besproken worden en indien potentieel zal de YO+ 

scheidsrechter gecontacteerd worden door de werkgroep evalautie. 

Kandidaat landelijke lijst bijwerken  
19 potentieel kandidaat landelijke scheidsrechters zullen deelnemen aan het vormingstraject dat 
uitgewerkt werd door de werkgroep vorming. De lijst van potentiële landelijke kandidaten zal 
beheerd worden door werkgroep evaluatie.  
 

Aanduiden Kandidaat stagiair TDM 

De kandidaten werden besproken en zullen gecontacteerd worden door Paul.  



Varia  

Uitbetaling vergoeding Werkgroep 

Besproken en Cor zal hier de nodige acties voor ondernemen.  
 

Evaluatoren voor het X-mas tornooi 
De coördinatie zal gebeuren door FVDB en BC. Indien er vragen zijn, mogen deze naar hen 

doorgestuurd worden.  

Ref Assist  
Deze applicatie werd door Johnny Jacobs toegelicht 

Vraag van HVD omtrent recreatief rapport  
Het invullen van het rapport verloopt goed. Geen bijkomende opmerkingen  

Boekje voor de evaluatoren 
Digitaal is dit volledig in orde gebracht door Philippe → Cor zal hier navraag naar doen.  

Uitbetaling begeleidingen  
Begeleidingen aug/sept/okt zijn verleden week overgeschreven op rekening van de silverrefs. 

 

  



Verslag Werkgroep Evaluatie   
10/01/2024 

 

Aanwezig: Toon De Lange, Stijn Verstichel, Paul Coppens, Cor Van Echelpoel, Rudi De Reu, Dirk 

Debbaut, Hugo Janssens, Philippe Smetcoren 

Verontschuldigd: Kirsten Poffé, Johnny Jacobs 

Afwezig: / 

 

Agenda/ Te bespreken punten:  

Verslag vorige vergadering 

Verslag werd aanvaard 
 

Bestuursorgaan 

Bestuursorgaan heeft geen specifieke opmerkingen voor de WG Evaluaties 

Official Manager: vanaf 01/02/2024 

 

Lijst van Silver referees 

- Alle provincies hebben hun lijst doorgestuurd 
- De lijst met refs wordt aangepast 
- Opmerking: Alle nationale en landelijke refs evenals de PAL’s zijn sowieso Silver 

referee.  
 
 

Evaluatie/ Opvolging YO+ / nieuwe refs (procedure bespreken) 

 
Al veel extra refs dankzij de vele opleidingen Ref/YO/YO+. Nog extra cursussen worden 
voorzien.  
 
Aantal begeleidingen van PDN-23 refs met peters: 

- Oost-Vlaanderen: 39 wedstrijden 
- Vlaams-Brabant: 40 wedstrijden 
- Antwerpen: 72 wedstrijden 
- West-Vlaanderen: 88 wedstrijden 
- Limburg: 3 wedstrijden 

 
- Overlopen werking YO+ 

PDN23’s worden PDP of PCP zodra ze rijp geacht worden. Dit kan buiten de data van 
de WG Evaluaties.  

- Bespreking perceptie van de evaluaties bij de refs.  

 



 
- Overlopen Silver referee-begeleidingen: Paul Coppens verwittigt de collega’s dat een  

aanpassingen in hun classificatie krijgen evenals de collega’s dewelke opgenomen 
worden in de lijst met kandidaat landelijke refs.  

Bespreking X-Mas toernooi Kortrijk. 
- Geen noemenswaardige problemen. 
- De evaluaties dienen naar de toekomst beter gespreid te worden. 

 

Varia 

Problemen met het aanmaken van de persoonlijke BVL-accounts in Office 365. 
Bespreking medische toestand van collega. Medisch attest werd binnen gebracht.  
Bespreking stagiairs TDM. Quid met de truitjes? 
Wedstrijden topsportschool: aanduidingen refs 

Selecties voor de topsportschool: 6 wedstrijden zaterdag 27/01 , 3 zondag 28/01 
Leuven Winters 
Bespreking voorbije landelijke stage door Rudi De Reu 

 
 
Datum volgende vergadering: donderdag 22/02/2024 
 
  



Verslag werkgroep evaluatie 
 22/2/2024 

 

Aanwezig: Hugo Janssens, Dirk Debbaut, Wouter Van Hoornen, Tom De Rouck, Frank van den 

Bossche, Stijn Verstichel, Paul Coppens, Cor Van Echelpoel, Toon De Lange, Kirsten Poffé 

Verontschuldigd: Rudi De Reu, Johnny Jacobs, Philippe Smetcoren 

Afwezig: / 

 

Bespreking verslag vorige vergadering 
Het verslag werd door de alle leden van de werkgroep aanvaard 

 

Overlopen silver referee evaluatie 
Voorstel van promotie voor 17 scheidsrechters op basis van de uitgevoerde evaluaties.  

Aantal silver referees werden besproken en toegevoegd 

  

Overlopen evaluaties 
Voorstel van promotie voor 7 scheidsrechters op basis van de uitgevoerde evaluaties. 

 

Wanze tornooi 8/5 tot 12/5 

Uitnodiging ontvangen om evaluatoren voor het Wanze tornooi 

5 scheidsrechters gekozen door Jonas de Zweemer  

Hugo en Jonas zullen aanwezig zijn als begeleider 

 

Lijst kandidaat landelijke scheidsrechters werd overlopen 
Volgend stage zal doorgaan op 26/5 en werkgroep vorming zal de kandidaten hierover informeren. 

 

Verdeling evaluatieboekjes 
De nieuwe Evaluatieboekjes werden verdeeld onder de leden van de werkgroep voor verspreiding. 

De Evaluatoren die nog geen boekje ontvangen hebben dit seizoen, zullen er 1 ontvangen op de 

volgende vergadering voor evaluatoren. 

 

Varia 
 Modaliteiten Evaluator 

Vraag ontvangen wat de modaliteiten zijn om als evaluator te fungeren: dit staat ergens beschreven, 

maar we zullen ernaar streven dat dit naar volgend seizoen makkelijker terug vindbaar is.  

 

Overlopen evaluatoren naar volgende jaar 
Zal opgenomen worden op de volgende vergadering 



Richtlijnen voor evaluatoren op te stellen 
Voor volgend seizoen zullen de richtlijnen nog eens overlopen worden en duidelijk gecommuniceerd 

naar de evaluatoren. 

 

Vier kandidaten werden doorgestuurd voor TDM  
Deze scheidsrechters hebben allemaal 2-3 wedstrijden ontvangen tegen eind maart 

Evaluaties van Silver Referee worden via Frank doorgestuurd naar Dirk 

 

Organisatie Beker van Vlaanderen 
Volgende vergadering zullen de aanduidingen van de scheidsrechters besproken worden op basis van 

de evaluaties. De Senior wedstrijd van de mannen zullen door 3 scheidsrechters ui TDM1 gefloten 

worden. Verder te bespreken of we een commissaris op deze wedstrijden voorzien.  

 

Topics Official manager 

Op middellange termijn had hij graag de noden / hiaten ontvangen omtrent wat er nodig is om het 

scheidsrechterkorps verder te professionaliseren. 

→ Dirk en Paul zullen deze punten op mail zetten naar Wouter 

 

 

 

 
 
 

 


